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ZÁPISNICA 

 

z 8. zasadnutia Monitorovacieho výboru pre Integrovaný regionálny operačný program, 
 

ktoré sa konalo dňa 22. mája 2019 v Bratislave 
 

 
Miesto konania: Ministerstvo pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR, Račianska 153/A, Bratislava  

Zúčastnení: podľa prezenčnej listiny (viď. príloha č. 1) 
 

Overovatelia zápisnice: Ing. Elena Chrenková Kušnírová, Mgr. Tibor Bohó   
 
Prílohy: 

1. Zoznam zúčastnených - prezenčná listina 
2. Pozvánka a program zasadnutia 
3. Prezentácia (RO IROP, MK SR, MZ SR, MF SR) 
4. Schválený Programový dokument Integrovaný regionálny operačný program, v. 5.0 
5. Schválená Výročná správa o vykonávaní Integrovaného regionálneho operačného programu za 

r. 2018 
6. Schválené Kritériá pre výber projektov IROP, v. 1.5 
7. Schválené Hodnotiace a výberové kritériá pre výber projektov IROP – PO2 
8. Schválené Hodnotiace a výberové kritériá pre výber projektov IROP – ŠC 2.1.2 
9. Schválené Hodnotiace a výberové kritériá pre výber projektov IROP – PO3, ŠC 3.1 
10. Návrh bodu uznesenia MV IROP predložený Ing. Milanom Ovseníkom 
11. Uznesenie MV IROP č. 14/2019 

 

Priebeh zasadnutia: 
 

Otvorenie zasadnutia a schválenie programu 8. zasadnutia Monitorovacieho výboru pre Integrovaný 
regionálny operačný program  

Podpredseda monitorovacieho výboru pre Integrovaný regionálny operačný program (ďalej len 
„MV IROP“, resp. „výbor“), generálny riaditeľ sekcie programov regionálneho rozvoja (ďalej len 
„GR SPRR“) PhDr. Emil Pícha, CSc. otvoril zasadnutie, privítal prítomných členov a pozorovateľov 
výboru a v krátkosti zhrnul plánovaný program 8. zasadnutia výboru. Ospravedlnil p. predsedníčku MV 
IROP, podpredsedníčku vlády SR a ministerku pôdohospodárstva, Gabrielu Matečnú, ktorá sa pre 
pracovnú zaneprázdnenosť nemohla rokovania zúčastniť. Zároveň poďakoval všetkým, ktorí sa zaslúžili 
o pokrok v implementácii operačného programu. Informoval, že od začiatku programového obdobia 
bolo v rámci IROP vyhlásených 45 výziev a písomných vyzvaní v celkovej sume 1,76 miliardy € (zdroj 
EÚ), v rámci ktorých bolo doručených 1 631 projektových zámerov a 2 840 ŽoNFP v sume 1,51 miliardy 
€ (zdroj EÚ). Kontrahovanie je na úrovni 55,14 %, zaostáva zatiaľ čerpanie, ktoré je na úrovni 12,64 %.  
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PhDr. Pícha informoval, že na zasadnutí je prítomných 39 členov výboru s hlasovacím právom, čím sa 
výbor považuje za uznášaniaschopný. Za overovateľov zápisnice boli navrhnutí: Ing. Elena Chrenková 
Kušnírová, vedúca oddelenia programovania MPRV SR a Mgr. Tibor Bohó, generálny riaditeľ SO pre 
IROP PO3 Ministerstva kultúry SR. Členovia monitorovacieho výboru jednohlasne schválili navrhnutých 
overovateľov zápisnice ako aj predložený program 8. zasadnutia výboru.  

GR SPRR, PhDr. Pícha, privítal hostí z Európskej komisie, p. Andreasa von Buscha, p. Andreu Lamprecht 
a p. Evu Wenigovú. P. Andreas von Busch vyjadril ľútosť nad vzniknutým dekomitmentom, avšak ocenil 
strategické rozhodnutie o jeho rozdelení, ktoré je predmetom predloženého návrhu revízie 
IROP.  Zdôraznil potrebu posilnenia absorpčnej kapacity na národnej i regionálnej úrovni, ako nástroja 
na zabránenie dekomitmentu v r. 2019. V prípade prioritných osí, ktoré nemajú doteraz žiadne 
čerpanie, navrhuje skôr sústrediť prípravu na nasledovné programové obdobie, ktoré začína už o jeden 
a pol roka a v súčasnom období realokovať finančné prostriedky do prioritných osí, ktoré sú pripravené 
ich čo najrýchlejšie čerpať. Takisto vyzdvihol iniciatívu Catching Up Regions v spolupráci so Svetovou 
bankou a najmä úlohu regiónov pri jej implementácii. 
 

Súčasný stav implementácie IROP 

GR SPRR, PhDr. Pícha, odprezentoval členom výboru informácie o aktuálnom stave implementácie 
IROP (viď príloha č. 3: Prezentácia), a to o.i. o vyhlásených a plánovaných výzvach IROP, pričom 
z piatich plánovaných výziev tri sú na úrovni sprostredkovateľských orgánov Ministerstva zdravotníctva 
SR a Ministerstva kultúry SR. Kontrahovanie v rámci IROP je na úrovni 958,8 mil., t.j. 55,14% alokácie 
operačného programu. Čerpanie stále nedosahuje dostatočnú výšku, kompetencie RO/SO pre jeho 
ovplyvnenie sú však značne limitované a prebieha skôr na úrovni jednotlivých prijímateľov. Dôvody pre 
takýto vývoj sú rozličné, od pripravenosti projektov cez verejné obstarávanie atď. Zdôraznil, že na 
úrovni RO/SO bolo skontrolovaných viac ako 600 verejných obstarávaní, čo predstavuje dostatočný 
základ pre čerpanie v r. 2019. Významné z hľadiska čerpania je spoločné verejné obstarávanie štyroch 
samosprávnych krajov na cesty II. a III. triedy, ktoré je na kontrole na Úrade pre verejné obstarávanie. 
Keďže lehota viazanosti pre niektorých dodávateľov skončí 30. júna 2019, je dôležité vyvíjať úsilie, aby 
ÚVO ukončil kontrolu tohto verejného obstarávania v čo najskoršom termíne.  

Mgr. Marcela Zubriczká,  generálna riaditeľka sekcie európskych fondov Ministerstva financií SR, 
predniesla prezentáciu týkajúcu sa aktuálnej finančnej implementácie IROP (viď príloha č. 3: 
Prezentácia). Z 11 operačných programov, ktoré Slovenská republika implementuje v tomto 
programovom období je IROP z hľadiska finančnej implementácie v strede s čerpaním 12,24 % 
alokácie, z čoho značnú časť tvoria finančné nástroje. V r. 2019 očakávame čerpanie najmä z dopytovo 
orientovaných výziev. Dekomitment za r. 2018 bol vo výške 38,89 mil. eur. Je potrebné apelovať na 
prijímateľov, aby predkladali žiadosti o platbu, aby v r. 2019 nemala Slovenská republika dekomitment 
za IROP. Okrem PO 4, kde je čerpanie na úrovni 56 % alokácie, ostatné PO s výnimkou technickej 
pomoci sú stále pod 10 % alokácie. 

Mgr. Marek Gocník, generálny riaditeľ sekcie európskych programov a projektov Ministerstva 
zdravotníctva SR, v krátkosti informoval o stave implementácie špecifických cieľov 2.1.2 (centrá 
integrovanej zdravotnej starostlivosti) a 2.1.3. (nemocnice, ktoré poskytujú ústavnú zdravotnú 
starostlivosť) (viď príloha č. 3: Prezentácia). V rámci ŠC 2.1.2 sú projekty s lokálnym vplyvom aktuálne 
v stave pred vydaním rozhodnutí, pričom verejné obstarávanie muselo byť do vydania rozhodnutia 
vyhlásené. Nakoľko sa jedná o pomerne jednoduché projekty, je možné očakávať čerpanie ešte v r. 
2019. Ocenil dvojkolový systém výberu projektu, ktorý zabezpečil pomerne vysokú kvalitu 
predložených žiadostí o poskytnutie NFP. Informoval o stave ostatných výziev v rámci ŠC 2.1.2, pre 
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projekty s uplatnením schémy štátnej pomoci a projekty udržateľného mestského rozvoja. V rámci ŠC 
2.1.3 informoval o dvoch vyhlásených výzvach, pričom v súčasnosti sú nakontrahované finančné 
prostriedky na úrovni alokácie ŠC a z úspor vo verejnom obstarávaní je ešte potenciál vyhlásenia ďalšej 
výzvy v r. 2020. Rovnako informoval o stave implementácie finančného nástroja na financovanie 
výstavby novej univerzitnej nemocnice v Martine. GR SPRR, PhDr. Pícha, ocenil pokrok v kontrahovaní 
a poďakoval tímu sekcie európskych programov a projektov MZ SR za ich prácu. 

Mgr. Tibor Bohó, generálny riaditeľ sprostredkovateľského orgánu pre IROP PO3 Ministerstva 
kultúry SR, odprezentoval stav implementácie prioritnej osi 3 (viď príloha č. 3: Prezentácia). V rámci 
decentralizovanej výzvy informoval o stave odborného hodnotenia, kde na základe odpočtovania 
prijatých opatrení na odstránenie nedostatkov identifikovaných kontrolou delegovaných právomocí, 
ktoré MK SR odoslalo dňa 2.4.2019, vydal Riadiaci orgán pre IROP 16.5.2019 súhlas s vydávaním 
rozhodnutí MK SR. Informoval tiež o priebehu a výsledkoch opätovného odborného hodnotenia, kde 
sa predpokladá vydávanie rozhodnutí v priebehu mesiaca jún a zazmluvňovanie v priebehu mesiaca 
júl. Doba realizácie týchto projektov je max. 12 mesiacov. Výzva na centralizovanú podporu by mala 
byť za predpokladu schválenia aktualizácie Hodnotiacich a výberových kritérií pre ŠC 3.1 vyhlásená 
v termíne do 30. júna 2019 s predpokladaným termínom zazmluvnenia do konca r. 2019. GR SPRR, 
PhDr. Pícha, upozornil na mimoriadne pomalý vývoj implementácie v rámci PO 3, ktorý bude mať za 
následok, že RO pre IROP navrhne Vláde SR realokáciu časti prostriedkov do iných prioritných osí 
s lepšími výsledkami. 

JUDr. Denisa Žiláková, generálna riaditeľka sekcie CKO na Úrade podpredsedu vlády SR pre investície a 
informatizáciu, informovala o záveroch rokovania Vlády SR s ohľadom na predloženie informácie 
o stave implementácie IROP s termínom predloženia na vládu SR najneskôr do 3.7.2019, spolu 
s návrhom na realokáciu prostriedkov medzi jednotlivými prioritnými osami, v prípade nedostatočnej 
absorpčnej kapacity v rámci IROP do OP II. 

GR SPRR, PhDr. Pícha, v krátkosti informoval členov výboru o stave implementácie finančných 
nástrojov, Iniciatívy Horná Nitra a Iniciatívy Catching Up Regions Prešov (viď príloha č. 3: Prezentácia). 

Ing. Daniel Lešinský, PhD. z Centra pre trvalo udržateľné alternatívy, položil otázku, koľko je 
nevybavených žiadostí o platbu na Riadiacom orgáne a v akom objeme finančných prostriedkov 
a v akom časovom horizonte boli schvaľované zakontrahované projekty. Bez týchto informácií totiž 
nemožno nízke čerpanie vysvetľovať neaktivitou žiadateľov. Rovnako upozornil, že ťažisko aktivít 
RO/SO sa musí presunúť na vybavovanie žiadostí o platby a položil otázku, či sú na to administratívne 
kapacity pripravené. 

GR SPRR, PhDr. Pícha vysvetlil systém predfinancovania projektov, v rámci ktorého sú prijímateľom 
platby priebežne vyplácané, avšak do čerpania tieto platby zatiaľ neprechádzajú, keďže v dôsledku 
pretrvávajúcich diskusií s certifikačným orgánom nie je možné predkladať ŽoP na zúčtovanie. Hlavné 
bremeno je na prijímateľoch, keďže RO IROP v spolupráci so sprostredkovateľskými orgánmi 
skontrolovali dostatočné množstvo verejných obstarávaní. Napriek tomu RO robí všetky personálne 
opatrenia na posilnenie kapacít na kontrolu verejného obstarávania. 

Ing. Vladimír Jurík zo Zväzu stavebných podnikateľov SR, upozornil na dôsledky vývoja kontrahovania 
a čerpania, ako boli prezentované RO IROP. Dlhé trvanie a množstvo kontrol verejného obstarávania 
spôsobujú, že komunálni investori často narábajú s cenami, ktoré sú už neaktuálne a následne sa do 
verejného obstarávania prihlasuje veľmi málo firiem. Upozornil tiež na chaotické pokyny k procesu 
verejného obstarávania zo strany jednotlivých subjektov. Zväz stavebných podnikateľov má záujem 
o situácii diskutovať na osobnom stretnutí s p. ministerkou, o čo požiadal aj písomne. 
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Mgr. Jozef Viskupič, predseda Trnavského samosprávneho kraja, upozornil na problémy, ktoré súvisia 
s nedostatočným nastavením postupov v procese finančných kontrol zo strany RO IROP. Dôsledkom je 
okrem iného skutočnosť, že samosprávne kraje ako SO IROP majú opätovne vykonávať finančnú 
kontrolu hospodárnosti verejných obstarávaní v projektoch, ktoré boli už raz zo strany manažérov pre 
kontrolu VO skontrolované a prišlo k ukončeniu fyzickej a finančnej realizácie projektov. Toto je veľmi 
ťažko vykonateľné  o.i. preto, že pri spätnom overovaní v prípade už realizovaného VO je nemysliteľné 
porovnávať cenové ponuky z obdobia spred niekoľkých rokov s aktuálnym stavom na trhu. SO nemá 
žiadny metodický pokyn zo strany RO IROP, ako postupovať v prípade, že sa v spätnom overovaní zistí 
nehospodárnosť vynaložených výdavkov. Zároveň za veľký problém považuje administratívnu 
náročnosť celého procesu, ktorá neumožňuje venovať sa kontrolám predložených verejných 
obstarávaní. Takéto stanovisko majú všetky samosprávne kraje.  

GR SPRR, PhDr. Pícha, potvrdil, že tento problém sa týka aj RO IROP, keďže z dôvodu spätného 
overovania hospodárnosti nie je možné venovať sa kontrole verejných obstarávaní, ktoré prichádzajú 
priebežne. Je to objektívny fakt, ktorý sa podpisuje na nižšom čerpaní. Tento bod si vyžaduje väčšiu 
diskusiu. 

Mgr. Jozef Viskupič, predseda Trnavského samosprávneho kraja, súhlasil so samostatným stretnutím 
k tomuto bodu. 

Ing. Milan Muška, výkonný podpredseda ZMOS, poďakoval RO IROP za veľký kus práce, ktorá 
preukázala, že IROP má veľkú absorpčnú schopnosť. Priepasť medzi kontrahovaním a čerpaním 
spôsobuje podľa jeho názoru najmä proces verejného obstarávania, ktorý je potrebné lepšie dešifrovať 
a hľadať možnosť jeho skrátenia. Pozitívne ocenil i aktivity v rámci Iniciatívy Horná Nitra. V rámci PO 3 
považuje stavebné projekty za veľmi riskantné, navrhuje skôr jednoduché technologické projekty, pri 
ktorých sa nevyžaduje stavebné povolenie.  

JUDr. Denisa Žiláková, generálna riaditeľka sekcie CKO na Úrade podpredsedu vlády SR pre investície a 
informatizáciu, informovala o vyhlásenej výzve v rámci OP Efektívna verejná správa, ktorá je zameraná 
na posilnenie administratívnych kapacít samosprávnych krajov tak, aby sa kvalitne implementovali 
projekty v rámci IROP i ostatných operačných programov. 

GR SPRR, PhDr. Pícha, poprosil Mgr. Alenu Kukučkovú z Ministerstva financií SR o krátku prezentáciu 
k finančným nástrojom. Mgr. Kukučková predstavila aktuálny stav finančných nástrojov, ktoré sú 
implementované spoločnosťou Slovak Investment Holding (viď príloha č. 3: Prezentácia).  

 

Schvaľovanie návrhu revízie IROP 

GR SPRR následne uviedol prezentáciu k návrhu revízie IROP, ktorá predstavuje technické rozdelenie 
dekomitmentu zo záväzku z r. 2015 na jednotlivé prioritné osi a upozornil na zmeny, ktoré RO IROP 
vykonal v návrhu revízie IROP na základe pripomienok členov MV IROP. Vysvetlil tiež logiku 
prerozdelenia, kde sa prihliadalo jednak k podielu kontrahovania jednotlivých prioritných osí, avšak 
v prípade PO 5 bolo zohľadnené aj meškanie implementácie, ktoré nezapríčinili prijímatelia. Preto sa 
dekomitment pre PO 5 znížil z pôvodne navrhovaných 10,9 mil. € na 3,5 mil €, pričom rozdiel z tejto 
sumy sa dopočítal do  dekomitmentu PO 3. Na základe toho sa zvýšil dekomitment pre PO 3 na 19,7 
mil. €. Výška dekomitmentu v PO 1 a PO 2 zostala nezmenená. 

Následne odovzdal slovo Ing. Renáte Pečovej, riaditeľke odboru riadenia programov regionálneho 
rozvoja MPRV SR, ktorá vysvetlila navrhované zmeny a ich dôvody. Dekomitment vo výške 38,89 mil. € 
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je vyčíslený za menej rozvinuté regióny a prerozdelený bol podľa miery kontrahovania vo všetkých 
prioritných osiach okrem PO 4 a PO 6. PO 4 je doteraz najvýkonnejšia časť IROP a dosiahla čiastkové 
ciele  pre pridelenie výkonnostnej rezervy a PO 6 musí spĺňať podmienky všeobecného nariadenia. 
Vysvetlila tiež vecné zmeny programového dokumentu IROP, ktoré nie sú zásadného významu a slúžia 
len pre lepšie precizovanie textu.  

Mgr. Marcela Zubriczká, generálna riaditeľka sekcie európskych fondov Ministerstva financií SR, na 
základe informácie k dodatočnému prerozdeleniu dekomitmentu medzi prioritnými osami PO3 a PO5 
(zníženie na PO5 z 10,9 mil. € na 3,5 mil. €, navýšenie na PO3) požiadala o zosúladenie údajov v revízii 
IROP (5.0) a predloženým finančným plánom certifikačnému orgánu v súlade s usmernením MF SR 
č. 3/2014. GRS p. Pícha prisľúbil zosúladiť.  

Ing. Rastislav Horvát z Národnej siete MAS, vyzdvihol, že miestnych akčných skupín je dva krát toľko, 
ako bolo pôvodne plánované a pokrývajú značnú časť územia Slovenskej republiky. Výnimočnosť 
partnerstva verejného, súkromného a občianskeho sektora je veľmi silne podporovaná aj zo strany 
Európskej komisie. MAS majú schválené stratégie, vytvorili kapacity v regiónoch a sú pripravené na 
čerpanie a každé euro, ktoré sa z tejto prioritnej osi zoberie, pocítia ľudia v regiónoch. Z tohto dôvodu 
navrhuje neuplatňovanie dekomitmentu v rámci PO 5. 

Andreas von Busch z Európskej komisie, síce vyjadril podporu Európskej komisie pre miestne akčné 
skupiny, avšak rovnako Komisia podporuje absorpciu a zabránenie dekomitmentu. Je prirodzené, že 
dekomitment musia znášať prioritné osi, ktoré nedokázali potvrdiť svoju absorpčnú schopnosť, čo sú 
PO 3 a PO 5. Vyjadril tiež dôveru k spoľahlivosti systému verejného obstarávania na Slovensku. Väčšina 
zdržaní v oblasti verejného obstarávania súvisí práve s narastajúcou absorpčnou schopnosťou v rámci 
IROP, na ktorú je potrebné reagovať posilnením administratívnych kapacít na všetkých úrovniach. Čím 
je však projekt lepšie pripravený, tým rýchlejšie dokáže celým procesom prejsť. Kľúčové je preto začať 
na úrovni prijímateľov a posilniť ich schopnosť pripravovať kvalitné projekty. Ocenil tiež veľa úsilia, 
ktoré bolo venované PO 3. Upozornil však, že v súčasnosti stále nie je sfinalizovaný koncept kultúrneho 
a kreatívneho priemyslu a je možné pripravovať projekty i do budúceho programového obdobia.  

GR SPRR, PhDr. Pícha, vysvetlil, že ide iba o technickú revíziu, rozdelenie dekomitmentu medzi 
jednotlivé prioritné osi. Podľa doterajšieho vývoja RO IROP zhodnotil, že MAS majú absorpčnú 
schopnosť, zatiaľ je však financovaný hlavne ich chod a prevádzkové náklady. Potrebu ďalších opatrení 
v tomto smere bude možné posúdiť najmä na základe predkladaných stratégií MAS. V priebehu r. 2019 
bude RO IROP pripravovať ešte veľmi dôležitú revíziu v rámci uplatnenia výkonnostného rámca.  

Mgr. Jozef Viskupič, predseda Trnavského samosprávneho kraja, vyjadril za združenia K8 a SK8 obavu 
z pripravovanej výzvy na centralizovanú podporu v rámci PO 3, ktorej vyhlásenie bolo viac krát 
posúvané. V prípade, ak nebude výzva vyhlásená v termíne do konca júna 2019, je veľké riziko, že 
realizáciu projektov nebude možné stihnúť do konca programového obdobia.  

Ing. Milan Muška, výkonný podpredseda ZMOS, požiadal o spoluprácu RO IROP pri rýchlom 
vyhodnotení už vyhlásených výziev pre MAS, aby dostali miestne akčné skupiny šancu ukázať svoju 
akcieschopnosť. Celý dekomitment navrhol odpočítať z alokácie PO 3.  

Ing. Vladimír Jurík zo Zväzu stavebných podnikateľov SR, považuje MAS za veľmi efektívne čerpané 
finančné zdroje, nakoľko súvisia s rozvojom malého a stredného podnikania v regiónoch a s rastom 
zamestnanosti. MAS potrebujú čas, aby dokázali svoju absorpčnú schopnosť. 
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Ing. Daniel Lešinský, PhD. z Centra pre trvalo udržateľné alternatívy, podporil názor p. Mušku 
a navrhuje odpočítať celý dekomitment z alokácie PO 3. 

GR SPRR, PhDr. Pícha, upozornil členov výboru, že v prípade, ak nebude predložený žiadny návrh na 
rozdelenie dekomitmentu, bude tento rozdelený zo strany Komisie automaticky. Je preto potrebné 
neprihliadať iba na partikulárne záujmy ale dohodnúť sa na kompromise.  

Ing. Milan Ovseník z krajského mesta Trenčín, navrhol doplniť do uznesenia zo zasadnutia proklamáciu, 
že v prípade uvoľnenia zdrojov z iných prioritných osí budú tieto pri ďalšej revízii programového 
dokumentu prednostne alokované do PO 5. Návrh uznesenia sformuluje a predloží na záver rokovania 
na hlasovanie. 

GR SPRR, PhDr. Pícha, považuje zatiaľ zdroje v rámci PO 5 za dostatočné, nakoľko kontrahovanie stále 
dosahuje len úroveň 21 %. Nepovažuje teda za vhodné zaväzovať sa vopred realokovať zdroje do tejto 
PO, navrhuje opäť pristupovať k revízii na základe aktuálneho čerpania a kontrahovania v rámci 
jednotlivých prioritných osí.  

Ing. Ladislav Šimko z Úradu podpredsedu vlády SR pre investície a informatizáciu, navrhol neprijímať 
neúčelné záväzky do budúceho obdobia a sústrediť sa na vecné riešenia.  

Následne GR SPRR vyzval členov na hlasovanie týkajúce sa schválenia návrhu programového 
dokumentu IROP verzie 5.0. Hlasovania sa zúčastnilo 39 členov výboru s hlasovacím právom, pričom 8 
sa zdržalo hlasovania, 31 členov hlasovalo za. Na základe výsledkov hlasovania členov výboru bol 
navrhnutý programový dokument IROP verzia 5.0 schválený. (príloha č. 4). 
 

Výročná správa o vykonávaní IROP za r. 2018 

GR SPRR, PhDr. Emil Pícha, informoval o príprave a pripomienkovaní predloženého materiálu. 

P. Eva Wenigová z Generálneho riaditeľstva pre regionálnu a mestskú politiku Európskej komisie, 
informovala členov, že pre EK sú údaje uvedené vo Výročnej správe veľmi dôležité aj z dôvodu, že budú 
podkladom pre zhodnotenie výkonnosti operačného programu. Rovnako zdôraznila potrebu 
zdôvodnenia nedostatočnej výkonnosti niektorých prioritných osí a popis prijatých opatrení zo strany 
RO IROP. 

GR SPRR, PhDr. Pícha,  vyzval členov na hlasovanie týkajúce sa schválenia návrhu Výročnej správy 
o vykonávaní IROP za r. 2018. Hlasovania sa zúčastnilo 39 členov výboru s hlasovacím právom, pričom 
všetci členovia s hlasovacím právom hlasovali za. Na základe výsledkov hlasovania členov výboru bol 
navrhnutý dokument Výročná správa o vykonávaní IROP za r. 2018 schválený. (príloha č. 5). 

 

Kritériá pre výber projektov IROP a zmeny hodnotenia žiadostí o poskytnutie NFP a Hodnotiacich 
a výberových kritérií pre výber projektov IROP – PO 2 

Ing. Renáta Pečová, riaditeľka odboru riadenia programov regionálneho rozvoja MPRV SR, predstavila 
predkladané materiály, pri ktorých predmetom zmeny je zmena z dvojkolového na jednokolový proces 
výberu na základe návrhu zmeny zákona č. 292/2014 Z. z. s cieľom zrýchlenia procesu výberu 
projektov.  Dvojkolový proces výberu projektov zostane tak zachovaný iba v prípade ŠC 2.1.2, kde sa 
ukázala jeho opodstatnenosť. V ostatných ŠC, kde bol doteraz uplatňovaný dvojkolový proces výberu 
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projektov sa budú uplatňovať hodnotiace a výberové kritériá podľa času doručenia projektového 
zámeru: do nadobudnutia účinnosti navrhovaného zákona (bez zmeny), alebo po jeho účinnosti 
(navrhnuté znenie, uplatňovanie len jednokolového procesu výberu projektov). (viď príloha č. 3: 
Prezentácia). 

Ing. Milan Ovseník z krajského mesta Trenčín, upriamil pozornosť RO IROP na znenie čl. 7 nariadenia 
Európskeho parlamentu a Rady č. 1301/2013. Upozornil, že zasahovanie do nastaveného rozdelenia 
kompetencií v oblasti výberu operácií môže ovplyvniť úlohu krajských miest. 

Ing. Renáta Pečová, uviedla, že hlavná úloha krajských miest v súvislosti s naplnením čl. 7 nariadenia 
spočíva v bodovaných hodnotiacich kritériách pri posudzovaní žiadosti o poskytnutie NFP. Táto úloha 
nebude teda dotknutá navrhovanou zmenou Hodnotiacich a výberových kritérií. 

PhDr. Daniela Frajková, CSc. z Nitrianskeho samosprávneho kraja, konštatovala, že projektové zámery 
nesplnili očakávania, ktoré sa do nich na začiatku programového obdobia vkladali. Neboli 
zjednodušením pre žiadateľa, naopak neúmerne predlžovali proces výberu projektov a spomalili 
začiatok implementácie tých špecifických cieľov, ktoré sú v kompetencii sprostredkovateľských 
orgánov na úrovni samosprávnych krajov. 

Mgr. Marek Gocník, generálny riaditeľ sekcie európskych programov a projektov Ministerstva 
zdravotníctva SR, doplnil pohľad MZ SR, ktoré jediné ponecháva dvojkolový systém výberu projektov 
v rámci ŠC 2.1.2. Vzhľadom na náročnosť tohto špecifického cieľa je príprava žiadosti o poskytnutie 
NFP časovo náročná a žiadateľom dvojkolový proces výberu umožňuje kvalitnejšiu prípravu žiadosti 
o poskytnutie NFP. 

Ing. Daniel Lešinský, PhD. z Centra pre trvalo udržateľné alternatívy, zastáva názor, že dvojkolový 
systém netreba do budúcnosti zavrhovať, skôr metodicky premyslieť nastavenie fázy projektových 
zámerov tak, aby skutočne žiadateľom zjednodušovali proces prípravy projektu.   

Mgr. Jozef Viskupič, predseda Trnavského samosprávneho kraja, rovnako neodmieta dvojkolový 
systém výberu, avšak nie v podobe, v akej v uvedených špecifických cieľoch doteraz existuje.  

GR SPRR, PhDr. Pícha, zhrnul výsledky diskusie a vyzval členov na hlasovanie týkajúce sa schválenia 
Kritérií pre výber projektov IROP (verzia 1.5) a zmeny hodnotenia žiadostí o poskytnutie NFP 
a Hodnotiacich a výberových kritérií pre výber projektov IROP – prioritná os 2 (ŠC 2.1.1 (B, C), 2.2.1, 
2.2.2 a 2.2.3). Hlasovania sa zúčastnilo 39 členov výboru s hlasovacím právom, pričom 2 členovia sa 
zdržali hlasovania, 37 členov hlasovalo za. Na základe výsledkov hlasovania členov výboru boli uvedené 
dokumenty schválené. (príloha č. 6 a príloha č. 7). 

 

Hodnotiace a výberové kritériá pre výber projektov IROP – ŠC 2.1.2 

GR SPRR, PhDr. Pícha, vyzval členov na hlasovanie týkajúce sa schválenia Hodnotiacich a výberových 
kritérií pre výber projektov IROP – ŠC 2.1.2. Hlasovania sa zúčastnilo 39 členov výboru s hlasovacím 
právom, pričom 1 člen sa zdržal hlasovania, 38 členov hlasovalo za. Na základe výsledkov hlasovania 
členov výboru bol dokument schválený (príloha č. 8). 
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Hodnotiace a výberové kritériá pre výber projektov – PO3, ŠC 3.1 

GR SPRR, PhDr. Pícha, vyzval členov na hlasovanie týkajúce sa schválenia Hodnotiacich a výberových 
kritérií pre výber projektov IROP – PO3, ŠC 3.1. Hlasovania sa zúčastnilo 39 členov výboru s hlasovacím 
právom, pričom 1 člen sa zdržal hlasovania, 38 členov hlasovalo za. Na základe výsledkov hlasovania 
členov výboru bol dokument schválený (príloha č. 9). 

 

Plán hodnotenia pre IROP 2014-2020 

Ing. Veronika Balážová, riaditeľka odboru monitorovania, hodnotenia a komunikácie programov 
regionálneho rozvoja MPRV SR, v krátkosti odprezentovala aktuálny stav plánu hodnotenia pre IROP. 
V decembri 2018 bolo začaté hodnotenie plnenia čiastkových cieľov na úrovni prioritných osí IROP, 
ktoré bude použité ako podklad pre vyhodnotenie plnenia výkonnostného rámca a následne aj pre 
návrh revízie operačného programu. Hodnotenie je vypracované, momentálne prebieha jeho 
pripomienkovanie na RO IROP. V r. 2019 plánuje RO IROP hodnotenie vhodnosti nastavenia systému 
riadenia a kontroly OP z pohľadu efektívnosti a účinnosti jeho fungovania. V súčasnosti prebieha 
proces výberu dodávateľa.  

 

Informačné a komunikačné aktivity IROP 

Ing. Veronika Balážová, riaditeľka odboru monitorovania, hodnotenia a komunikácie programov 
regionálneho rozvoja MPRV SR, informovala členov výboru o informačných a komunikačných aktivitách 
v rámci IROP v súvislosti s napĺňaním Komunikačného plánu IROP. Uviedla aktuálne údaje o 
uskutočnených kampaniach, zverejňovaní informácií, informačných seminároch a workshopoch, 
tlačových konferenciách, tlačových správach a priamej komunikácii so žiadateľmi. Poďakovala 
sprostredkovateľským orgánom IROP za spoluprácu pri plnení Komunikačného plánu IROP a za 
zasielanie informácií o ukončených projektoch. Zároveň pozvala členov výboru na neoficiálnu časť 
programu, návštevu úspešného projektu elektrobusov v Bratislave.  

Ing. Daniel Lešinský, PhD. z Centra pre trvalo udržateľné alternatívy, ocenil zrozumiteľnosť a čitateľnosť 
Informácie pre občanov, ktorá bola predložená ako príloha Výročnej správy o vykonávaní IROP. 
Zároveň navrhol okrem reklám a PR relácií informovať o projektoch aj formou diskusií s účasťou 
starostov a iných zainteresovaných osôb, ktoré by mohli byť sledovanejšie. Zároveň požiadal o 
informácie o projekte nákupu autobusov v Žiline, kde okrem elektobusov boli nakúpené aj dieselové 
a hybridné autobusy, ako aj o zaslanie kritérií pre výber projektov v rámci príslušnej výzvy.  

P. Andreas von Busch z Európskej komisie, vyjadril spokojnosť s dobrou komunikačnou politikou IROP. 

 

Ostatné 

GR SPRR, PhDr. Pícha, prečítal návrh bodu uznesenia, ktorý predložil Ing. Milan Ovseník z krajského 
mesta Trenčín (viď príloha č. 10). Následne vyzval členov na hlasovanie týkajúce sa schválenia 
navrhnutého znenia uznesenia. Na základe návrhu Ing. Lešinského bola overená uznášaniaschopnosť 
výboru, pričom v miestnosti bolo prítomných iba 28 členov s hlasovacím právom. Z dôvodu 
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neprítomnosti dostatočného počtu členov výboru s hlasovacím právom nebol výbor uznášaniaschopný 
a o návrhu sa nehlasovalo. 

 

 

Záver 

GR SPRR, PhDr. Pícha, prečítal návrh uznesenia z 8. zasadnutia výboru (príloha č. 11). P. Andreas von 
Busch ocenil rozhodnutie o revízii IROP, ktorá rozdeľuje dekomitment podľa princípov zásluhovosti. 
Zároveň poukázal na potrebu prípravy ďalšej povinnej revízie IROP z dôvodu nesplnenia čiastkových 
cieľov výkonnostného rámca v niektorých prioritných osiach. Táto revízia by mala byť schválená 
výborom najneskôr na jeseň 2019. Zároveň ubezpečil členov MV, že Európska komisia bude plne 
podporovať akékoľvek úsilie RO IROP, ktoré podporí akceleráciu implementácie a zabráni 
dekomitmentu v r. 2019. 

Na záver poďakoval GR SPRR všetkým zúčastneným a ukončil 8. zasadnutie výboru. Požiadal tiež 
sprostredkovateľské orgány IROP o spoluprácu pri príprave materiálu na rokovanie vlády SR. 
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